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Tn the Choctaw and Chickasaw Citizenship Court, sitting at
south ¥eAlester, in the Central Distriet of the Indian Terri-
tory, in the Choctaw Wation, March Term, 1904,

8. B, Riddle, et al.,
| Appellantsa,

V8. To. 108,
Choetaw and Chickasaw ™ations,

Appellees,
OPINION, by POOTR, Assoclate Judge,

This appeal s from the United states Court of the
Central District of the Tndian Territory. It comes here under
the provisiona of the Aet of July 1, 1902,

The appellants were denied admission by the Ccommission
to the Five Clvilized Tribes and took an appeal to the United
atates Court for the Central District of the Indian Territory,
where they were granted enrollment ag citizens of the Choctaw
Mation, the report of the Master in Chancery, whoever he was,
on wvhich that judgment was baged, not having even been signed,
as appears, from the typewritten paper filed in thé-record.
The judgment therein belng set aside by this Court, in what is
called the Riddle or test suit, they are now here on appeal as
above set forth,

The reeord evidence consisgts of ex-parte affidavits
taken as depositions on a trial de novo in the Court below in
1897, and are therefore incompetent evidence here; but there
are some features connected with one of them, and statements

in others, which require some notice,



8, P, Perry wag one of the persons who deposed for
these parties, and he has been shown before this Court to have
been an affidavit maker, for many other parties in other cases
ef. the same nature as this, and to bhe utterly unworthy of
belief, The bad faith of the claimants is thus shown in pre=-
senting this man's sworn statement, to bolster up their eclaim,

I have examined the whole oral evidence given before
us in open Court, amd looking at that and the record, I can
perceive plainly, that at the inception of this claim, the
parties clalm and do now e¢laim, that thelr Grand father's name
was Jack Riddle, as they say & half breed Choctaw Indian from
somewhere in the State of Mississippi about the Tombigbee River,
who removed to the Indian Territory about 1833, and that thelr
father Nampton Riddle, his gon, left his father, and went off
to Worth Carolina, where he married a white woman, and then
moved to Yorth Dastern Alabsma, where he was & blackamith on
Look Out Yountain until 1861 when he was killed, and that his
wife and some of his children moved to Texas, lived and married
there; had children born te them, and about or after 1896,
removed to the Indian Territory with a view to making claim,
whieh they did, to Choctaw citizenship.

In the affidavits or depogitions filed here, they
have attempted, by hearsay evidence, and neighberhood talk, to
prove that their father was a quarter breed Choetaw Tndian,
living for many years after his lup;.:aaoé enigration from Yisse
issippi and Yorth Carolina, in Worth Mastern Alabama, in what
was onee the old Creek Nation, but from whieh they have long
emigrated,

There is but little doubt that Hampton Riddle was not
& full blooded white man, but of what his blood eonsglsted is not
established, by proper or relisble tntimonyg He may have had



cherckee blood, as he was, when any witnesges first knew him,
located in Worth Fastern Alsbama where the Cherokees first
lived, and near & part of the old Cherokee mation, or he may
have been part Oreek Tndian,

The attempt is made in the original claim, to show
that the father of these claimants was the son of a Jack Riddle,
a half breed Choctaw Indian who moved to the Indisn Territory
in 1833, from ¥ississippi, or from Sumpter County, Alabuma, and
died here, and who isg proved by ¥rs., Tdmonds, his daughter, to
be her father, Thig effort proved a fallure for ¥rg., BEdmonds,
one of the most respectable ladies of mixed Choctaw and white
blood of the Choctaw Wation, a daughter of the Jack Riddle who
was & Choctaw Indian, intermixed with vhite blood through his
father Jack Riddle a white man, showg from the family bible of
her father Jack Riddle and from her indisputable evidence,
that the alleged father of Hampton Riddle had no such child,
and that her grandfather eould not have been the Jack Riddle
these people claim under, for he was a white man, and these peo-
ple c¢lainm that their ancestor Jack Riddle was a half breed
Choetaw Indian, 1rs., Edmonds was born in the Choetaw Nation,
her father and grandfather having come to the In&!aa Territody
about 1832 or 18385, and her evidence is elear that these people
are no relations of hers, and never even approached her to
claim such relationship or to seek the assistance of her or
her brother, who testified before us, as to establighing any
elaim to relationship or c¢itizenship,

The whole case, taiing into consideration all the
facts, indicates to me that these people, relying on the faet
that their father may have had some Indian blood, came into the
Indlan Territory, most of them probahbly from kheir own evidence,
after 1896; that some of them knew a mannamed Riddle down abéut
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eaddo, and had rented land from him, he being a Choctaw Citizem,
and they talked with him to see if he would aid them in claim-
ing relationship to himy who was a descendant of the Jack Rid=
dle they nowelaim through, They do not seem to have enlisted
hig efforts in their behalf, Then Sam Perry was regorted to,
to fix up the missing link by positive statements, which from
higkkuown chargeter must be presumed to be false, as to the
&ancdﬁw of these people from & Jack Riddle he clalms to have
known in Yisslssippi, the father of ¥Wrs, Fdmonds, & well known
Choetaw., And Sam Perry among other things, swore that Jaek
Riddle left & wife in ¥igsissippl with one child, when he came
to the Tndian Territory in 1838, whoge name he did not know,and
that he knew that sotme of these claimants were the grandehildren
of that wife left behind in Wississippl in 1833,

Yet in the face of that statement these parties come
here and appear to shift their ground and claim that they are
the pgrand children of a white man, the father of the man who
Sam Perry says was their grand-father, and which man ¥rs.
Tdmonds shows t0 have been her father, and that in no way are
these people descended from either of the Jack Riddles they
elainm as thelr ancestor.

To conclude I will say that there isg not a particle
of any kind of even pursuasive evidence in this record, to
show the rightfulness of the claim of these people.

I forbear to corment on the complexion of the whole
case from any mﬂrul»atan&yoiﬁt, or in the way of gevere condeme
nation as to the mellods employed by them in their efforts to
obtain the land and property of others. The facts in the
record speak emphatically for themselves.
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T am, therefore, of opinion that the appellants are not enti~
tled to be declared cltizens of the Choetaw Wation, or any of
them, or to enrollment as such or to any rights flowing there=

from, AYD IT I8 S0 ORDERED,

(signed) ¥, 3. Foote
’ Associate Judre,

We coneur:

(aignoa) ggcnaar ﬁ. Adansg
gee

is&sm}




In the Chootaw = ckasew Citizenahi ~ :
octaw and Chickasew Citizenship Court, sitting at South
HeAlester, in the Central Dietrict of the Indian Territory
e 40k " 3 ,. a 3

Hrroch Te rm, 1904,

B+ B. Riddle, et al,,

VHa Hoe 108,

BE 2B SF 68

Choetaw and Chickasaw Nationa ..

DRECEEE OF COURT.

On t2is 2let day of Mareh, 1904, this cause coming
on for final decision, the same having been heretofore submitted
upon the law and the evidence, and the Court beins well and sufiim
clently advieed in the premises, doth find that the plainliffs
L. As Riddle, Eva Riddle, Marvin Riddle, Floy Hiddle, Flora
Riddle, Lem Riddle, D. 8., Riddle, Willie E. Riddle or Wme L.
Riddle, Jenny E. Riddle or Jeunie Riddle, iarths Riddle, Claud D.
Riddle, Joe T. Riddle or Joe Riddle, J. T. Riddle, Josie
Killian or Josie Riddle, M. P. Riddle, Rosetta Gardner or Rosetta
Riddle, Nancy Riddle and Russell Riddle, are not entitled to bé
deemed or declared citizens of the Choctaw Nation, or to en=
rollnment ae such, or to any rights whatever flowing therefrom;
and the Court doth further find that it has no Jjurisdiction over
the petitioners Jenny Riddle, Jenny G. Riddle, Ruby Riddle,
Tingie Riddle, VWellace Riddle, Marian Riddle, Jenny riddle,
Grover Riddle and S. Be Riddle Jr.

IT I8 THEREFORE CRDERED, ADJUDGED AND DECIL*&‘.D that the
petition of theplaintiffs L. A. Kiddle, Eva kiddle, larvin
Riddle, Floy Riddle, Flora Riddle, Lem Riddle, D. S. Riddle,
Willie ©. Riddle or Wm. E., Riddle, Jenny L. Riddle or Jeanie

(1)



Riddle, Mertha Riddle, Claud D. Riddle, Joe T. Riddle or Joe
Riddle, J. T. Riddle, Josie Killian or Josie Riddle, M. P.
Riddle, Rosetta Gardner or Rosetta Riddle, Nancy Riddle and
Russell Riddle, be denied and that they be declared not citizens
of the Choctaw Nation, and not entitled to enrollment as such
citizens, and not entitled to any rights whatever flowing
'therefrom; and as to the petitioners Jenny Riddle, Jenny G.
Riddle, Rugy Riddle, Tinsie Riddle, Wallace Riddéle, Marian

" Riddle, Jenny Riddle, Grover Riddle and S. B. Riddle Jr., the

Court having no jurisdiction, their petition is dismissed.

® 9" * C 6 Q¢ & OO OO NHO SO O OO0 NSO ET O N BN D SO OS

Chief Judge.

O H 6 0 ECQCEEC RO OSON OSSO0 00O OLORPTOSO RS LE WO

Associate Judge,

LA B AR O AR N BEBR B BN AU AN BN BE AR TR AR BN BN I A BB A AU A B

Associate Judge.



G~ Tho did Susan Marry?
A, BWi1liam Hall,
D= Who did ¥ollie Harry,

Lo Joo Walker,

Witnesa exoused,
...,Qu:’w
ﬁr* Georse %, Riddle,

s witnegs ¢alled the Defendants, being duly
swobn, testified E.ag follova; e

dr, Comieh}

Co= What is your full name?

Georpe %, Riddle,

Ge- Where do you 1ive?

o= ¥ilhurton,

Ge= How 0ld are you?

h,- 63,

Gee How are you related to %rs, ¥dronds, who was just one the
stend?

Le- the ieg e sisler of mine,

(o= Full gister? ‘

A.I? Lo, oir,

("~ that wag the asme of your father?

ko~ Jokn Riddle,

Ge- ¥np he sometimes oalled by any other name?

by Sometioes oalled Jack,

%f:i;.- Where was he born?

,,’-. In Missimsippi, I reckon, I was born here,

Co- Did he emigrate to this country with the Indians when they

¢care here?

ﬁ'...— Yee, wvir,



Ga~ there 4id he die?
A.= Un the pluce where 1 live,
No Cross exendination,
Hr. Gmish; |
: e wich to onll sttention to the faet that there is an
affidavit of o.P.Perry filed in this oase nnd we csll
atlention to the tesbimony in the Mery i, 'H%ta;rwy onue and
the Eenen ¥, ﬁa@un onoo, inveaching him,
“e have a gubpoens out for » woman who lives in Texas
vho sould throw some light on this case, but unless she
arrives here todny, we will coneider the case closed,

q-me -vupgma- -

(42



ir, MoFherren;

Ga= Vkal relation is Dolph Riddle to you?
Le= He iz & sousin,
.~ Then you have no information as to the brothers and children
thal your grendfether Joim Hmi® had?
Ay~ Only what I bave given out here,
Qo= You don't know whether any of them remsined back there or not
L.= No, gir; :
0.~ You know that ihe record shows that your father was born
in 1609,

A.» Tep, air.

Lo~ And that Jorn rzi'i"im his grandfather came @mt to this

countyy together with his family; your father and grand.
fathor come out to this country in 1832 with the Choctaws,
A, Yes, sir, _
G.- You were boran after that time in the Choctaw Nation?
in the Chootaw Nation here?
A,- Tes, ®ir,

2 1nms
Go- Do you claim that theee wro the same neoyle?

-‘vﬁﬁ % &i rl »

Mr.Cornigh;

Co= Your granifather came out to this country also as you under
gtand ity

ﬁ-o"‘ *33’ Eirq

39,

Co~ Thnt was the blmd of your gransfather John Riddle?

A= I know what my father spaid he was,

Ce~ Jhot was your grandfather, a white man or an Indian,
A~ lie was a white man, :
(o= What was the name of his wife?

A, Entie, | :



O,« that ¢hildren 4id he have by her? Besides your father?

A,~ Ky father's brothers and sisters?

C.~ You,

1,- Williem, Joe, fusan, Hollie,

Co= Then your gtatement in that Wur rondfatber was a white
wan, and had the children, which you now nawe, by his wife
Katie?

Ryt Yee, rir,

o= You undergtanding is that all of the uembers of the family
emi rated together?

h,~ Yes, dr,

o= Have you W understeanding thal any wember of the fandly
remnined back there?

A,~ How eir, .

.- It wag your understanding at all the people of the Kiddle
fardly erdorated tospther?

A.~ Ten, pir,

"o VWhom dd yszm* father's brothers and sisters varry; whet
becme of William?

b,- He died?

Go= “here?

he= In Bkullyville, Chootaw Nation,

o= Did he marry? |

L.~ Yen, sir, » full blood Chootaw Indian,

Co~ Any of hig degoendrubls lving in the Nation now?

o= None but hie wife that I know of,

*» “here did Joeo die? J

o~ in flullyville, too.

Coe 1 w111 ssk you if Martin Chettle (or Cheetle) i mot a
descendant of your uncle Joe?

A~ Yes, sir,



25,

A,~ No, gir,

(.- Refer to the record snd state the fourth wife of your
father?

A,~ Susan Pusley,

Q.- Whon .44 he marry her?

Lo~ 1859,

Ge= Did he have any children by her?

A,- No, sir, _

Qe- Did your' father have snother wife?

}’“L Tog, nir,

Go~ What was hernawe?

A.- Tisha Ward,

Qe~ When 4id he marry her,

A.; Harried heree it ia :%@wn here I think, Harried her in

| Arkensas,

(.= Did he have any children by his last wife?

A= No, dr.

Qo= What liv‘iz'zgg: descendante are there of your father; what other
living children has your father?

A.~ None but myszelf and wy brother?

Qo= What ism hie name?

A,~ Ceorpe ¥,

Ce- Then yourself and your descendants and your hrother George

: and his degcendsnts, are the only living descendante of your

father?

A, My gister hns children,

Cr~ What is their names?

A.- Carsh,

Uo= Only one?

Ao~ Yeg, sir,



Go~ Then there sre only three living children of your father?

Ay~ £he ig dead; her child ig hving,

Qo= llre, DAwonde, I will ask you if you know a man by the name
of 8 ,.@%,h‘iti&lﬂ?

Ao~ No, ®ir,

Qo= Enow J.T,i&ifiﬂ@i

he= No, sir'. ‘

(o= Enow D,8, Riddle?

A,- Yes, re

"= I #ill agk you if you know an Indian fandly, which moved
into this country some geven or eight years ago end claimed
to be descendants of the Riddle family?

Aew No, sir,

(+= Have they ever talked to you about the relationship of the

 Riddle Fomily?
Ay~ No, sir, never gaw any of them or heard of them until

recently,
Crose Examinatéon,
ﬁr. licPherren;
Qu= You state your father wag bom in 1809%
l’c is there,

Gon J’czm Riddle born born the first day of Jsmum 18007
Ao~ Tes, sir,
Je~ Vhen were you bornm?
A.; 1833,
Qs+~ “ere jmu born out here in the Choctaw Nation?

- Tog, sir,
q ',- that wag your &ﬂ‘“mdfﬂt}x@r'& nage?

~ John Riddle,

Q.- How many children did your spandfather have?



37,

A.= 1 know four,

Qo~ Nome them,

A,- John Riddle, Joe, William,, fussn, Hxkikke, Sollie,

%,- Is that all the children he hadf '

A= Yep, sir,

Qe~ Have you gzﬁy family record as to them?

h.» Ho, gir, 1 have not, ‘

Qo= That is all the ahi}»;lmn your grandféather, whose nname wag
Jack Hiddle had?

hu- Yo, sir, they all emigrated to the Chootew Nation topsther,

lo~ Did your grandfather John Riddle cowe out here? :

Ao~ les, sir, he died here,

Goe Of courge, you wers not born thent

Ao~ No, sir,

Qv+ Five of hig children came with him out here?

L.~ Yog, dr,

Qo= That is all you heard of?

}‘;,.'- lea, sir,

Q.= Do you know whethor or not any of his children did not eoms
here?

Ae= No, sir, [ never heard anything sbout that,

Q*= 1o il not a fact thal sowe of John Riddle's grandehildren
did not come out here?

1, I don't know,

G~ You never hml‘d any 1t:,mlk about 1t?

2.~ No, sir, never heard s word sbout it,

G.~ You doa't know anything about it,  A.- No, eir,

tfg‘.'- You never heard of any of the children thet wore dead?

A.- No, gir,

Qo= You never heard meh talk about that?

A~ Mo, sir.



Qo= You juet knew those thal onme?

Aye That is all, ‘

Ge= Did you E}‘Fiﬁ!: hear them talk about any thet you don't know?

A.‘*- No, air,

fl.- Did you ‘ ever have ocongion to talk with them aboul the
family?

A,» Bo, sir,

Qo= Then your father's name was Johr Riddle snd your grandfathert.
sere wag John Kiddle?

Ao~ Top, air,

Q.- Hov, when did your grenifather John Riddle die?

A= 1 don't remember; I ddn't remember, that is too far back,

Qe- Hns not your grandfather married twice? ‘

ko= 1 think not,

Qo= #hat is your information on thaty did you ever talk to him

about it,

&.F I Ronw he mxx not married twice,

Qe He wag married only once? |

_Je.qf ‘og, Wr,

Qo= Did you ever hear him state how many children he had hed
:ﬂmmiy?

Ao~ 1 don't remember, & I was small,

o= How many Riddle families are there in thie ocountry?

A,- iy sister's md my brother's families.

Qu- I mean to ask you, is the family the only Riddle family in

your kin folke? Ie it the only kiddile family in the Choctaw
Nation?

A,- Ho,sir,

Q.- Do you know any othors who are citisens?

b~ No, mir,



Qo= Jack or John Riddle’a?

Ae= Tos, mir,

,;';3;,. I will ask you if the entries which are made in that look,
#ith roference to his birth and the births of the children
and of marriasps; were these entries made in his own hand
writing?

Ay~ Yes, sir.

Qo= How did y;ou come into vossession of the Bible?

L= Vhen father died he mve it to me,

Qe= Bince hig death the Bible has been in your nossesaion?

As» Yen, gir,

Go- I will ask you to examine that Bible nnd state to the Ceurt
what it shows as to the date of his birth,

he- Born on the First dey of January 1809,

Qe- Now gtate to the Court when he wog married, to his first

 wife, and who she Was a3 shown by the entry in that Bible,
4~ John Riddle married Fve Fulsom 28th of January 1830, in
Alabana, Sumpter County, ‘

Qo= How old wag your father at the date he married Eve Fulsom,

acoording to this,

L.~ Twenty or Wemy one yesrs,

Q.- How many children did he have by his first wife?

ﬁx‘;n iz,

(o= By hia first wife?

,ﬁg,; Yog, #ir,

Qo= Uhat wag the name of hip 0ldeat child,

A, Sussn, A

w- Hig oldest child by his first wife?

Aus les, sir,

Qs~ ¥hen was Suean born?

lr, MePherren :

& "I object to this testimony for the reason that they have



Mr, Cornieh;
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gshown by their own witnese that this John Riddle could not
have been the John Fiddle, testified avout by the appli-
eantg in this oase, This Jokln Riddle wos born in 1309,
while the testimony of the applicanta shows that their
father was born in 1814, They have failed to identify their
Jobn Riddle with the father of these peodle,

I rather snticipated that an objection of that kind
would be made,

My cuestion ig ag to the name of your father's first child
and when she was born, according to that book?

Born December 16, 1831, at Point Pleasant,

ibere do you understand that birth to have occourred?

On the road,

Do you understand that birth to have ocourred on the rosd
to this Nation, vhen tie emigration was being mde?

Yem, sir,

ihat ie the second child?

Marths. Jane,

#hen were you born?

28th of October 1833,

Born in this country?

Yoy, sir,

Is his next child shown on that?

Tes, eir,

hat was thet?

‘Sarsh Ann, Riddle, third denghter of John Riddle born 2lst
feptember 1835,

When was the next child born,

@..»-"Mrwmmtt fourth daughter of John Riddle, born 9th, October

1837°
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Qo"‘

ien was the next ehild bom?

A.~"Andrew John, first son of John Riddle, born 10,8¢t, 1839.%

iy
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As + understand you, 211 of the children born before that
were dangiters?

Yen, sir,

That is your father's first son, botn Ootober 11, 18397
Yes, dir,

What waa wur father's next child by Eve?

Georag W. 26th of Ustober 1641,
As 1 understand, you have now mentioned all of your father's
children vy hie first wifet? "

T
o
§on
Q.-

- This Georse ¥, is now ‘livmgg in the Territory?

Yen, air,

Refer to the record and estate to the Court the gecond

wile of your father; her nawe and when the marriasze cccurred?
Emiline Cheetel, GEEFSERFEIENH ‘ ‘

T4 he nave children by his second wife?

leg, air,

You wmay jmsat namoe them from your kuowledze of thenm?
8ilsg, Henry, Eligsbeth, ¥illiam, iary, Kate, Eliza,
Those were children by his second wife?

len, sir,

Any of them living?

No, sir,

Tefer to the record and state to the Court, the children
by his third wife, '

Puas Newso:n, a white woman,

%hen did he warry her?

in 1081,

Did he have any children by her?



Judge Adams;

2.

Civilized Tribes?

A, Lt wng nearees

- iicm long wag this application made to Council bhefore you

Aa“

made spplication to the Commiessicon to the Five Civilized
Tribes?
Two or three years,

: . 1693
Qo= Then you made apnlicetion to Council in k388 or 54%

A,~ Yea, mnir, 1 suppoge go,

P
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I understood you to say that your father aud grandfather left
dissiesippi about 18337

I suppose it wasy I don't know,

They both left about the same time?

I sunnose so,

Your gymdfm:h@r came here and your father went to Horth
Corolinsl :

fes, air:‘ they had trouble in sowe way,

How long did he gtay in NHorth %mlim?

I don't know,

Any of his ahihimn born there?

leg, sir, I think mo.

How msmy*? :

I don't know,

Have you any idea how long he lived in North Carolinal
No, gir; he had ten children; I don't recollect where they
wers born,

%hat »lace did he live in North Carolinal

I oannot tell you,

Is your mother dead?

Yom, sir,

How long has she boen dead?



Ae= The died in 18‘71.

s~ You were a grown mon vhen she ma?

A.,~ No, eir,

Qu~ How old were you?

he= 1 wag somewhere sbout 15 or 16 years old,

@+~ You never hoard your mother say what place ghe came frouf
A.- lip, 8ir,

Qes Fhe mvear' pt letters from relatives bagt Llhere?

A.; I sugpose she did, but they wae dbatroyed,

(e~ You have ne idea where in Norih Carolins, she ommo from?

P\“' NQQ ﬁir‘
: Witneses excused,

ﬁm Ma“%rrﬂm
iat 1s all we have,

s

Defendants byidence,
o0

Mr, Graigh; R ;
. It would apvesr from an examinabtion of the allegations

of the plawtiffs before the Dawes Commigsion and the United
gtales Court and the testimony thken there and the testimony
taken here, that they elaim descent from John or Jack Ride
d4le, who wag a Chootaw Indian of recosmized status in the
0ld Choctaw Nation and lived near the Tombdgbie Riber and who
emigrated to this country with the Choctnw Indiang, ve

have preseant in the Court a daushter of John or Jack Ride
dle, who was one of ihe most vrominent Indiansg in this
Country, and we wigh to take her testiwony.

a witnesn m‘ned% the E&gmzf‘ anls, being duly sworn teste
- ified as follows;
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Hr, Cornish:

31,

(o~ What is your name?

A.F Present name in Martha Jane Edmonds,

Qo= Where do you live? ‘

Ao~ 8ans Bois County, on Coney,

o~ How 014 are you? ﬂ

L= 70,

Co= You are a Choctow Indian by blood?

A~ Yos, sir,

Qo= that wag the name of your father?

Ao~ John Riddle, or Jack they ealled him,

Qe= irere was your father born, lrse, hﬁmxxdﬁ?

A,» In Alabapa,

Qo= ¥hat part of Alabamal?

Ae= In Surpter County,

Qo= That in in the old Choctaw Hation?

A.L Lew, gir, where he came from,

Co= When did your father remove from that country to this
country?

A+~ In 1832, I think,

ai;;;w I will nak you, if you removed from the oll Choctew Hation

 to the new Clioctaw Nation =% the time the Indians emi arated

here?

A.~ No, air.

fe= ‘hen aia your father die?

he= In 1862 or 63, I disremeuber; it was fluring tle War.

Qu- I will ask you to examine and state to the Court what this
ook is which you now hold in your hande?

Ao= It is a Bible,

G+~ %hat is the history of thet Bible?

Aew ft was myfather’s Bible,



Qo= Say how long he lived in sississippi?

Ae= No, sgir,

t:;g.é Say when he left Mieaissiopi?

Ae- Mm, uwix, Yes, sir,

(o= Ehent : v

A.~ ¥hen the Indiang left there,

Q4= Your fother?

A.; Yen, air,

(e~ Then your father lefi Mississippli at the time the Indiaus

left there?

Ae» Yeu, gir,

Que Uhat year weg thatd |

A d dam't kuow exactly the yeary avout 1833,

(lo= What year was your father horn, :

f.- 1 think he was born, I don't know the exact date, but I
© think in 1814, as well as I remesmber, I would not be pos-
 itive, ‘

(o= Then jukk he left there about 1833¢

Ae= 1 didn't keep any dstes,

Ge= That is nearly a@rr&at?.

Re= I muowose it is sowething near it,

Judoe Falot&' |
Q,~ M4 you ever hear your father say where he learned the

blaskenith trade?

A.- No, sir, I never heard him say; he learned it thofich after
he left hig veople, novewhere in North Carolina, 1 supppose,
{ mould not be poritive, because I don't know,

ir, Cornighi : : :
-~ Qu= Fhat 4id he soy sz to why he left “igsisaippi?

A.~ ¥oll, he and his people fell out in some wey or other,
Q,~ He was 13 years old snd he and his peonle fell out and
26, '



27,

they went west with the Indians and he went to Horth Caroe
1ina?

Ae= That is wal I wig taughty 1 don*t know whether he went
rigit at that time or not; he 4id not give us many vare
ticulara aboub it,

Ge= Then he 4id not ;@;Lvm you many particulars about it?

Ay= Ho, air, aud it is herd to remember,

0.~ Snid his father was John or Jack?

Ao~ Tea, air,

Ge~ and he lived near the Tom Biztie Hiver?

B~ Yoo, sir,

Ge=~ He moved to this country with the indians when they emigrated
here?

b~ Yog, dr,

‘iiz,? fhat 4id he say tne name of his mother was?

A, I don't know,

Qu~ You are unable to state the given nawe of his mother?

f.- fhe died vhen he wag a boy.

Ue= ¥ant is the contention of the family ns to whether ghe was
ain Indisn or a while mmn.

A~ 1 pugvose she wea an mfiiaz;: I never heard him may,

Ge= ¥hy do you pay thab?

o= L dou't kuow,

Qe= Then you dm*'t know whether she was an Indian or not?

ﬁ,? Ho, air;

M« Then ym:; oernot suppose anything sbout it?

he= 1 punpoce not ,

Qo= fhen 4id you first get into the Chootaw Hation here?

&'.; I hardly remember the date,

Qo= When did you firgt gpt into the Choolaw Nation here?

A.~ Bouwe ten, elwen, or twelve years 8.,



“o= Whoze place did you first move on,

1,- Doloh Riddles, '

Qo= How long did you live there?

A.~ Coveral years,

Qe- Did you pay rent?

A;-» log, sir,

Qo= Did you and Dolph Ridile talk about your kin folke?

Ao Yes, mir,

Ce= You firyréi it out predty thoroushly that you were kin
folke?

As= No, sir, never fimured it out,

Qo= How long after you gt amqmiréteﬁ. with Dolpoh Biddle did
you file your citiszenship elnim?

Ao~ Richt {mmediately,

Q.= You had Dolph Riddle for a witness?

be= No, oir,

Q- You talked to him sbout being a witness?

L.- [ never did,

Qo= Y¥ho talked to Jesme Riille over here?

ﬁ%.‘- I don't krow; didn't kuow there was a Jepre Siddle in the
Choctaw Nation until a few months azp,

Q.- Did you make anplication to Council? :

Ao~ Yes, sir, nent it in; suovose it wag in,

-f;,; dhat witneszens did you have bhefore Counoil?

L.~ Yone,

‘Q.a» How lonz after you got asguainted with Dolph Riddle did you
send your anclication to Couneil,

Le= The firast year, ;

Qu= Fhat yoor was that?

A.- 1 don't recember the date, ,

Q.- How long before you anslied to the Comvission to the Five

Ed



residence in Migsiseippi or North Carolina, other than
you have already state®
Ay Yem , #ir,
| Witness excuged,

s o

D, 8, Biddle,

s witness oalled by the Plaintiffs, being duly
gworn, testified as follows;

Wr, Jc Pherren;

m' -

Qo= Vhat ip your name?
&Q i D. f% * iii"iﬂﬁ .

A,- Forly nine,

Qo= ¥hat is your postoffice?

Ae= Caddo, Indian Territory,

Qo= Are ysou an anplicant fm: enrollment ns n citizen in this case

A.= Yen, sir,

Qe= Vhat is your family history or tralition ns to the residence
or place of birth and name of your grendfather?

A In Mogiesipoi,

Q.- What was his naue?

Au- Jack or Jokni that is whai I wes tangit by my father and
&y mother,

Co= Joack or John what?

A. " Ri‘,d:ﬂ-@»

Qo= Did he live and die in Mispissipni.
| ';meatién withirawm, |

Qow %&m did he live?

he+ Mizsissippi, Choctaw Nation,

Qu= Were 4id be die? ’

v A
I
b /]
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fo



Ay~ I supnose he died in the Choctaw Nation here, in this
Chootav Nation,

o= This present ﬂﬁnwtw RNation?

Ay» Ten, sir,

e ﬁﬁmﬁ« :
Qo= Your srandfather died here?

- Yeau, air, that ie my information from my father and mother,

m«, X&e%@mn' e
Q.- Woen did he leave Hirsioeipni?

;z.-» tbout the time the Indieng left: I think he moved with
k_ he Indians,

Qa-’- Where was y&ﬁr father born?

A,- Migalpaipel, Chootaw Nation,

Qo= Did he move to this mantr:y‘?

&,~ No, sir,

Qo= Where did he 20 to vhen he left Missiseiwpi?

4.~ He went to North Carolina vhen he ‘Mf”tﬂimimiwi?

Qse it was your information as to when he left Hienissippi,
| your father,?

L= It wag nbout the time the Indiane moved from thewe; that is
' my informetion,

0.~ here did your father = when he lezf“l: Wireligaipoli?

“A,- To North Carolinai that was my information.

Croess ﬁxaminat&én.

Mr, Cornishi -
We wish to interpose the umal objeotion to all that part

of the testimony of thie witness, which tends to establish
any facte by wayof hear say, except pedigree and family re.
lationship; it being our contention that such evidence is
not competent for that purpose; and petticularly is it not
conpetont to prove any specific fact,

e



Cross Pxtamination,

Mr, Cornish;

2D,
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Where were you born?
in Alabsma,
there in Alabama?

in Cherokee Couity; Cherokee County now; De Kalb County then,
What yesr were you born? ‘
1868, |

four father died in what year?

1861,

Wrat yoar did you move to Texas?

In 1871,

Let us see what these slatements nre that you get from

- Horth Carolins
your mother; you say they lived in lzkmrx before they

lived in Alabam, whore wes it they lived in Horth Caroe
lina?
I cannot tell you,

“hen did she say they went to North Carolina,

. I canniot tell you,

How lonz 4id he live in North Cnrolina?
I cannot tell you; he married there?
Where did ho say he went frow in iississipoi; where did
he live in “ipeigaivoi?

Comewhere on the Tombigbie liver,

™d he say in what county?

No, air,

fay what community?

No, sir,

fay what town he lived near?

No, sir,



Judge

L= I think four or five years,

Ge= Did you pay him rént? @

Ay~ Yen , sir,

{is= Then you @gﬂi&d to the Commission in 183¢¢

te= Yep , oir,

Q.- ind then to the United States Court? And were admitted in

1608

i

#
£
»

]

Ao~ Ve were admitied in '97, sy well ag I remember,

o= You were the only member of this fwmily that waa living here
in 18940

fe= NO udr,

Ge= You had a family thes

Ao~ You , sir, .

"f"%."- You married s citizef

he= Yer , oir,

t’}.? Who.in your wifét

Lo~ Julme Oardner's daugditer,

Te= You claim ap an int@rmrfimi el bizerft

Le= No . sir, :

f,:g,;- You never mele any clair to the Dawes Comrission am an intere
maxried oitizer '

Le= Ho, sir, we were married in Texas,

';.- How many children 4id you huve ivi n when your application
woe filed in 1896%

Foctey

Do I understand you were married in Texng?

A.~ Yom, nir,

Ce~ then?

Ae~ In 1896,

(e~ How comos you were married in Texns?



Aow

¥e went over there and wore married al Bonham,

iy, Cornishi

i”g.g 3k

fio .

Ao"‘

5

\“‘;'*

How many wembers of the Riddle Pamdly were liviug here
in 1696, wheu the appiication wnp filed with the Dawes
Commd salon,

Your, :

Nane Ghem,

Def iiddle, L.A.Riddle, 8.8,Hiddle and myself,

Jdo you mean to sa?w-« |

I think they wes heve in 1896; it seezm to me it was in
1837 that they came here; 1 think it was in 1897,

They were here in 18077 ‘

Yom, sir.

i mean in 16965 on the 10th day of June 1896, were they
living here, the other mexbers of the family: they were
living in Texae ab that timel

I don't remember,

Thon you are not able to make n positive stotement ebout
thatt

o, sir,

Do you }mw Jemsec Riddle, who liveg oul eansti of heret
No, eir, |

#o11, you talked with this Croctaw Riddle family mbout
veing witnesses for yout

Unce, yes, eir,

who did you t.sxl‘i\: with?
bolyh,

You wanted him to be a witness for you?

L wanted Lo konow if he know anything,
dho talked to Jeage Niddle?

Lo I don't knOW.



idr, HoPherren: : ~
Q.- Tou atated that you came in 1696; who did you mean by theil

A~ Uhy,-the boys,

Q.- What boyst

Be= L.A, and £.8,

e~ W same here prior to 1097

Ae» D03,

(Ge= Pid he have his fanily with hind

\o~ Yo, gir,

(1,~ You and ""”‘“ and femily ceme here ten or trelve years nopt
ke~ Yon, mir,

Je= Heve you resided in thin cwuntry ever sincet
A.~ Yep , sir,

Ge= In the {i};@aﬁsaw mid Chickasnw Nationgt

.- Yes, sir,

Qo= Loh, and 6,8, and his fardly cawe here in 1807:
Ao~ fop, sir, an well se 1 rewember in 1807,

Judge Adnma; | , .
Ge= You astated that your father lived in North Carolina, do

you kuow in what olsoel
Ao~ No, sir, I don't,
Qo= How loryg 4id he live therel
A.- 1 don't know, : ,
Ge= Vho wag your mother; he married her in Horth Carelins
A= Yor , sir,
fla= AL what p‘lawéii
A~ 1 don't krow,
(o~ uhial was her namé
A~ Nunoy Daniels,

ir, Cornish; . ; ~
: (o=~ Then , you are wnable , either from your father's statements

or any other informmtion, to give any information of Hs
)
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Qo=

“here did you zp then?

To Ellis County,

Did you gy land theret

- Yer, oir,

“he f‘hl.lfh‘@n went to the public gehools?

I don*t know, { don't m*mﬁmr.

How long did you live in ¥llis C’amty‘f

Ax well as I remenber five or six years,

Yoere did you gp themi 5

To the Chickepnw Hation,

there d4id you live first year in the Chickegew Nation?
Un Mad Creek,

In what yém‘ wog that?

I don't recewber dates,

liow wany yeare agp? |

It hag been about sixteen years asp. _
You menn that you, yoursell, went to the Chdckasaw Nation?
Just me and my brother, ,

Whose place did you live ot

Hoebuck'n.

Wap he a aﬁiti sen’t

Tes, gir,

Did you rent land?

feg, oir,

Py rent"?”

Yes s 8ir,

irere did you live the nedt year?

A= Oaklands
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Wwee place?

Bd, fasints,

Did you pay i‘azm

Yen, gr,

Where 44 you live the next yemr?

Un his place,

The next y@m

fiame place,

fiow long did you live on facia‘z slace?

Four or {ive yenrn,

Then, for four or five years, you lived on land owned by
34, Bania, m citdizen of the Choobawr Nation and paid him
rent,

Ten , @im

Then where did you mp?

To the Chootaw Natlon,

That brought you up to what yeart

I dont*t know,

Shere did yr:ad live the first year in the Chootew Hation?
Down here below Caddo?

ihone nlace?

Dolph Hiddle's,

Ir he a citigsen of the Chostaw Nation?

Yer , nir,

In he n m@mm citi seny

Yor , nir.

Did you reat Land?
Yoo, sir,

Did you pay rentt
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Now ™

Ae=

*:%o"‘

Yo, sir,

Did you claim to be kin to hinf

Yes, zir, talked it over with him?

You understood that you were of the same blood as Dolph
Rl '

Tes, sir, wo have talked some about it,

How nre you kin to Dolph Riddled '

i don't know,

After you learned that you were related in some way to
Doloh fiille, thal gpve you the idea that you might becoue
a oltisen, didn't it.

No, sir, ;

That strengibened the idesl

Yes, sir, strengthened it pome, of course.

Shortly after that tine you Iiled s c:l'a,ir:{f'

Yro or three yesrs after,

Then two or three years after you cnme to the Choetaw Nation
and apt acquainted with Dolph Riddle, you filed a clainf
'i’}m, ig a statement of the facti That two or three years
after you enme to tle Chootow Nation and rented land of
Dolph Riddle and fi~ured out that you were kin to him,

you filed a olnir |

Yes , sir, we never did got that settled.

That was the idea? :

Of course, it was in the start, but we never did set that
settled, ‘ ,

Thea you ot onto Dolph' Niddle's place in about *92 or '94,
I rechon it wagl s |
How lonz 4id you live on his place?



%
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How 0ld were you when your father died?

1 wng about thres, or four, or five, I don't remember,
Are you an applicant for citizenship in this case? :
Yee, wmir, ¥

fhat Indien Trike do you clsim to belong to?

Chootew Tiibe,

How much Indian Blood do you claim?

A,~ One eighth,

De= Do you a}a,im that through your mother or throush yeur father?

he~ Through my father,

(o= Ehat wag your father's fatherts, that is your srandfather's,
nae, ' x

flo= Jnck or John Riddle, so I wes tausht, I don't know snything
about it, only what I wes told, ‘

De= Where did he live?

Ay~ In Miesiseippi.

%i;;‘:..; What part of Mississippi?

he= I don't know,

Ge= Wnat is your i‘mﬁl;y* higtory, or tradition, as to vhere he
resided in the ftate of Mseieeioni?

ifr, Cornigh;

: we object to any testinony, vhich establishes or tends te
eetablish, any specific fact by hear say, our contention is
that it in compete.t to prove by heeor say evidence only
pedigree and fandly relationehip and it is not cowpetent
to prove any apecific fact, except family relationship and
pedigree,

Ay~ 1 don't krow mhat county he lived in; told us that he moved

4.

from Mesissiopi: that is all I koow; that he moved from



ifisgigairpi to Horth Carolina and moved from there to
Alabamn,
Judge Adnms;
Qo= Your father, or your grandfather?
A.= My father,
lir, MoPherren; ‘

Qo= I wan asgking you as to your granifather?

fe= 1 don't know snything about that,

(e= %ell, ag to your father?

A,- That waa gy father 1 wan talking about; I don'*t remember

 mioh sbout what was said sbout sranifather,

Co= Yell, do you remesmber as to being tausht anything about
as bo whother or not, he ever left Miusissippi; that is your
grandf ather?

Ae= Ho, s#ir, I don't remember,

Qe= You are the youngest one of the boya?

}2.,-» Yes, givr, 1 don't reusmber,

Qo= Are you a married man? ‘

A.~ fer, sir,

e~ Tour Wifé ig »n citizen, is ale?

A,~ Yes, mir.

é‘;;w Tou are the only member of your fwdly that is an apvlicant
in tiis cane?

A~ Tes, sir,

Crosas Examination,

Go= Vhnt is vour naue?

A= JJ T Riddle,
Gu- Where wore you born?
Ao Alabama.,

16
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Qe» What county in Alabamal

ho= Cherokee County,

le= Whal year were ym borui

Ay~ Flghteen and Fifty 'mm.

Q.- When did your father die?

A= About 1861,

0.~ The fapdly continued to live there until what year?
A,= Until 1871, 1 think,

o= And then removed to the Slate of Texas!

Ay= Yen, sir,

Go= Vhere 4id you land in Texas?

Ao~ Lmmar County,

G- How long did you live in Lamar County?

he~ ¥ell, we lived there, 1 disremenber how uany years.,
(o~ Did you buy land there? ’
Ae= No, sir,

Q,Q Md not omn land in the Elnle of Texnsg at alll

te= No, mir, '

o= How 0ld vere you when you gpt to Boxaal?

Ae= If I remesmber risht, I wss along about ten or eleven years

old,
o= How did you all meke a livingd
Ao~ Farmed,

Q.- Did ymi rent land?

Ao~ You, nir,

Qo= Pay rent?

31,; Yes, nir.

G, You lived seversl years in Lamar County, renting land from
year to yenr?

A.~ Yes, sir,
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where he wng born?

Ho, air, _

lor whe rféa hisg father was born?
o, sir,

When did he g to NHorth Carolins, according to thies statement
of hie?

1 don't know when be went there,

You have stated all that you can about what he said about
that, have you? '

Yes, sir,

You were l‘wm rigt tiere in Crerokee County, were you?
Yen, opir,

That is where you first saw this men?

Yes, sir,

“hat was in the Cherokee Nationt

fes, oir, St

You know ‘s;la:@ vhat the COreek Nation wag north of you, up.
in the southern part of Tennessee and the exirese northem
part of Georzia? '

Yos, dr,

Then the éialy place you ever knew this fapily was in a part
of the country that was originally included in the old
Coerokee Nationt |

Yes, sir,

ihere were not any Chocotaw ludiang there, were there?

Not there,

Were there any kind of Luiians there?

Ho, sir, not then, they had all moved out belore that?

Thip man was a blackewith? |



Ao~ Yes, six, '

Q- He worked like anybody else?

te= Yo, nir,

Qo= Yhere did he live, in the country or in a little towm?

K.~ Qut on the Mowitain,

Ge~ Did ke have a ghop up there?

o= Yom, sir,

G- 1id he own land?

A= Yoe, sir,

Gow How mzm?

Ay~ Forty acres,

“w= Did he farm some along with his shbp?

fe= I think he farmed a little,

o= He voted in state elections and exercised the righte and
vrivileses of a citizen of the ftate of Alabame, didn't he?

he= 1 suppose he did, '

Q.:- Did he say where he lived in North Carolinaf?

5&”' Nﬁ, &ira
Ge= Are you a claimant for citizenship; do you claim to be an
Indian?

A.~ No, sir,
(e~ You came out from Alabmus to teatify in this case?
4.~ Yeo, wir,
ir, doPhereen; ’
‘ (o= YTou know vhether Haumt.on Riddle ever wvoted or not?
As= I don't know whether he everwtled or not,
Qo= You know whether he was ever a citizen of the State of
Alabama?
4.~ 1 Boow he lived there,
4u- Bt you don't know whether he Wes a eitizen of the State or
1i® S



rot?
Au= Ho, egir, I don't,

Witnesns excused,

o () o ow

J.T . hiddle,
a witness called on behalf of the Pleintiffs,
being duly sworn, testified as follows;
Mr, Hoiherreni
' Ge= ¥What is your name?
A,- J,T,Hddle,
Qo= What is your se?
Ao~ Forty five if I live to June 23rd,
(s~ Vhere do you live?
A,~ Dokechito,
(o= Bokchito where?
he= Choclaw Habion,
Q,‘m How long have you resided in the Choctaw Nation,
A.'- I have been here sbout ten years,
(o= where were you born? '
As= 1 weg borm in Alabama,
Qe= tho wag your father?
Ao~ Hemplon Riddle,
(e~ Ghnt was your mother's nare,
A,= Hanecy, .,
Qe= Waney Hiddle?
i.- Yes, wir,
Qo= What race did your father, Hmmpton Riddle, belong to?
A~ Why, mther clained he belonged to the Choctaw Race,
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You firet knew him in about 18607

Yea, sir,

That is right?

Yes, sir,

Wrere ﬂid‘yau move from inte that country?

1 lived in that country there; was born and raiged there,
You oot noquainted with him about that time? ;

‘Yes, sir,

Now, let ug find out just what it was he said about where
he lived before that time, You say you knew him in 18860
snd he died about 1061 ie that right?

Tes, =ir, ’

How old wore you in 1260; when were you born?

I eanuot tell you,

You osn get close &k to it,

I mm about sixty two years 0ld now,

This ia 1904, then you were born in 18644, that is right?
You were born sixty iwo years agp, Then you were six years
p1ld at tre time you first ot acouainted with him)

Yes, wir, I knew him up until I was eighteen ymr’a. 0ld?
You were about eizght years 01d when you firct saw this
man, and he lived eloven yearg after thal tiwme?

Yes, sir,

How far did you live from him?

About half a mile,

then 1id you firet talk about -~ when did you first hear
him talk about where he game from and under what ciroume
stonces; juat where wes he snd vwhere were you?




Lo~ Along jusl about when I wes fifteen or sixteen years old,

(.~ Vhere wag he and wvhere were you when that conversation
ocourredy

Ao~ AL his houce,

Gu- Tho elge Was present?

A4~ Nobody but his family,

(o= How did the conversation start,

fl.~ %e just got to talking about it,

Q- About what, ;

.‘é.? tbout his Indian Blood,

Qe That ie not what I am ﬁalking about; where did he live?
Fow did the conversation as to where he had lived before
he coume o Alsbammi Did you agk the question?

Le= I hove heard him say wiere he came from,

(o= I know, but where wes this couversation ;hm, what did he
gay snd vhat did you say? That ig vwhat I want, That was
firet goid?

Ay Ho, ansver,

Ge= What liave you o say Lo that?

fa= Jz;im heard that and talked about it,

"= Who did the talking? ‘

A= The old lady,

Q.- Then it was not the 011 men at all?

Aye The old man did too?

Co= Shat did the 0ld man gay?

Ao Just told whers he 6ame fmm.

Yos Telling whom?

k.= Us boye.

Qo Wmt boys?

.= I oannot tell,




(o~ What boys now, you say us boys, but you are unable to say
vhat boys, is that true? Vhat do you mean to say, when you
gay he was telling us boys?
ell, then, you are unsble to state what boys? %11,L whn‘b
“did he any?

Ay= He just gaid he come from Mississippl and Horth Uarclina,
Then § have heard father say it, .

Us= You are unable to state who wag pmm“t at the mam. or
jugt what he gold at the time he was doing this m‘iking?

A,- No, sir, I canuol etate that,

Qo= %hat did he say 2s to where he came from in mmimimﬁ?

&.,? He Ada't CEVR

Qo= ‘hat did he say 28 to vhen he left Missiceipni?¥

hew Jugt said he left Wlesissivni and went to North Carolina
and warried,

Go= ¥hat did he say as to vhen he left iasissipoi¥

L, Didn't my,

Ue=- “hat did he say ap to where he lived in Micsissipni?

A.- Didu't say.

“e= Uhat 4id ho say as to who his father wag?

Le= Didn't say anything sbout hig father,

3.~ He didn't say he wae born in Mississipni?

Ae~ Mo, pir,

we= wnat did he say sbout Hlesigaippi?

A.- Didu't gay he wag born there,

Qo= Did he say he wag born im m% other state?

,,&...ﬁ‘- No, sir,

‘ Q.:» Then ym.{ have no information, even by way of hear say, as to



. Ave
¥r, Cornighy

Ao Tos, sir,

Le= GO OB, -

Ae= Bartie, Boleswan, Lemiel,

Qe~ Iz Lewdel living?

A= loa, sir, |

Qo= then did you last pee Lomiel?

Ae= This worning, Dumas,

Qe In Dumms 11?:’1&1@?

A.~ A Turner

Qo= Are Domes and Turner living?

Ay~ Yoz, sir,

(e~ When ciiri*yau last see them?

 A,~ This moring, '

(}e» They are @:ppliamta in this onse, arethey?
fa.‘a- “Yw, sir,

(o= Uere there any more of them?

A..'-«- There was not any wore boys thot 1 krow of,
Qo= Any pgiria? ‘
A,- Tes, smir,

(e~ Can you name theum?

A~ Yes, sir,

Qo= Nane thﬁm.

b.- Tisha, Londie, Wencis, Allie,

Qo= Uhat race, if you know, did Hampton Riddle olaim to be?

1f the Court plesse we object to that upon the ground
that it is incompetent ag being the reflection of a hear
gay steterent, and ap beinz the reflection of self serviug
deglaratione, becouse while Hampton Riddle is not a party,




mm mamla are claiming through him.

Juilge Aim.
7 Proceed subject to the ob jeeticm.

Mr, Murmn:
Qo What race did he claim to belong to, if you knaw.
Ao~ Choctm.
Q. m& he glaim to be Indian?
ﬂfA.» fie olaimed to be about one fourth, I tiduk,
Q.» Oneé fourth Chootaw?
»’A - Yos, sir,
if'_'-— What race was he regarded as belonging to by the people
" among whom he lived there on Look Out Mountain in - Klabun?

llr. Cornish;
“Ihe Nations object for the reason that it is mot come

 petent to prove racial status in that mmr.
Mr, ﬁu?hem:u
Ge~ Answer the quesiion,
Ko w]l, all the old people living there said he lnd indien
: Blood in him,
Q= I;b you remember lis parextn® sppesrance?
Ao= Ye wng a dark complected fellow,
.-""i}t)ewribe him ag nesr as you oan,
a.- Blwm headed, dark eyes, high cheek bLones,
/Q.n How did his aspearance compare with the appearan:e of the
cmmw Indians,
w.«» g favored them rig;ht smert to wes
: ,,Q Bid you ever see any Choctaw Indims in that country?
Ay ﬁcmr seen none there; seen some said they had Choctaw
: Blaad in them,
6.



Q.- 'Did he look like he had Choctaw Blood in him?
A,- Yes, sir,
Q;o D&d you get acousinted with Hampton Riddle when he first
came to Look Out Mountsin, or 4id he coxe before you did?
% Row Ho ec@ before we did,
Qo= Mg wap there when you came?
Lo= i’ea, sir,
0.~ You don't know when he came?
A,~ No, sir,
Q.- Did he die there?
Ay~ Yos, sir,
Qu- How long did his family live there, if you know, after hie
dﬁatﬁ?
A, Ho died in 1861 I thinke- I cannot tell-~ think it has been
about thirty three or thirty four years since his foumily
- left there?
Qo= Do‘j,y"ou know anything about where they went when they left
there; have you any knewiadgp as to where they went?
o= Né.. gir, they smaid tmy was gping west,
Qo= After they left there, when was the first time you saw them?
h.- Never geen thien until here about a weck agm,

Cross Examination,
Mr, Cornish; |
‘ Qo= Ypu gay they came imt.o thnd country about 18617
K- Yo, vir, e
Yu- You cane in there about 18617
A.- ﬁc. sir, |
Q,- What 4id you say about 18617
' Ku- 8aid the 01d wen died then,
R



would like to use them,

Judge Adama; '
s 'Itmw necessitde the other side asking for wore time

but = on, we want all the lizht on the facts possible,
o) wan

John Whittle,

a witness oalled by the Plé.intiffa. being duly swom,
testified as follows;

Hr, dcPherren,

Qo= What is your name?

Ay~ John Whittle,

Qo= “hat ie your W?

A.- Sixty two,

Qoo ¥here do you live?

A.,~ De Kalb County, Alabama,

C.~ How long have you lived in DeKalb County, Alabama.

b.- I was raised there in that County and Cherokee Cozinty:
Been there ever since,

{ 4= Where were you born? :

A,- Cherokee County,

Qo= Alabama?

A.- Yoo, air,

C.- Did you know a man by the name of Hampton Riddle that
lived in that Couctry?

4,- Yen, dir,

Q.- Ghere did he live?

A,= He lived on Look Out Mountain, in Cherokee County,

Qe- In what state? |

he= Alnbara,



Q.= What was his ocoupation, if you know? N

t,~ He run a blackemith shop and wood shop,

0.~ When 4id you first know him? '

1.~ Weoll, I gt scquainted with him when I was a small boy
about nine or ten years old, and knowed him up until 1861,

Q.- Well, how long did you know iﬁm prior to 1861; belore 1861“_?
In other words what year, or about what year did you be-
some acyuainted with him? ‘

A.= I wag nbout ten years old, nine or ten, v

O4= You stated that before, but I wanted to know about what
year it was, | ‘

A,~ Along about '1850. as near ag 1 can give it.

(lo= YWhat was your information as to where Hwt;m Riddle cnme
from?

lir, Corniah; : .
ie of courze object to that that of oourse would be hear

say, The ouestion is "What is his information,®
Judge Adana; '
Ge~ Do you know where he cuse from?
Ae» 1 know where he said he cme from,

ifr, Corniehg
fur objection would apnly to tiat,

ir, e Pherren;
I think it is compelent to show that he piated and

was generally reputed to have come from North Caroline,
Georgia, or Tennessee, or Hissiesivpi, or vhere ever else
he »ave out ags having come from,

Judge Adamg ‘
sLat it 20 in, eubject to the objection and we will see what

there is in it,



Yr, HoPherreni

Qe~ ¥hat was your information ag to where Hampton Ridile game
from to Look Out Mountain,

A.- I heard him say he come from Mississivpi to North Caro-
line and he married there and then came to Look Cut
Mountaine

Q.- In Alabaza?

Ao~ Yes, woir,

Ge~ Then your information was he went from Missiseisvi to
North Carolins and from there to Alabama?

A.~ Yes, sir. .

(o= You did n;at kunow him before you knew him in Look Out
Mountain?

Ae= No, sir,

G- Were you acquainted with his family?

A~ Yes, sir, :

Ge= %og he a married man?

A.‘-» Yes, sir,

Q..A- Did you know his wife?

A.~ Yes, nir, I went to see her,

Lo~ Do you know his family and hig children?

A= I knowed all of his children,

Qo= Can you give his children's names ?

A~ 1 ppess so,

Qe- Name those that you can,

A,- iac Curran, :

Q.= Ig he the o‘ldeaﬁ one?

A,~ fes, sir,

Qe= I8 he living?

A.,~ No, pir,

Qo In he dead?
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In the Choctaw and Chickassw Citizenshin Court,
Sitting at South Me Alester, 1,7,, February 3, 1904,

S.B.Ridile, et al,
coVfloe No., 108,
The Choctaw and Chickasaw Nations,

- Present and presiding the Hons, Spencer B, Adoms, Chief
Judge, Walter L, Weaver and Henry ﬁ". Foote, Associate Judges
of said Court, :

: PP
Avpearances;
Chas, E, dcPherren, for Plaintiffs,
linnsfield, lcifurray and Cownish, for Defe: d&nts.
ol
This day tris csuse coming on further to be heard, the
following proceedings were had towit; |

lr, MoPherren;

In this case we have gome witnesses we desire to intro-
duce before the Nations gp on with their testimony, and we vonld
like to introduce them now, Judge Veaver was inauiring about
some pointe in the oase and we have our men here now and we



Q,~ ¥hen you moved to the Choctaw Nation, that was after you
had been aimitted to citizenship by Judse Clayton, wes not it’
A= 1 could not say for certain,
Qo= That waa your underat«anding. that you had been admitted
to citizenship?
A.- iy understanding wes that we moved here because that was
the limit of time for us to cone,
Qo= Then at the time you made application to the Conmiesion
to the Five Civilized Tribes, you were lived in Texasg?
Ao~ Yes, sir,
Qu- A1l of them were living in Texaa?
A~ No, sir, they were all herc except Pa's family,
Q.- Your father's family wag living in Texas in 18967
A.- Yes, sir,
- Judge Adama;
Q.- At the time the application was filed?
A.~ Yes, sir,
ifr, McPherren; |
Qs~ You say the balance were living here except your father's
family? |
A,- Yes, wir,

Mr, Cornich; : SRk
G, Now, let us see sbout that; Now, I,A,Riddle, Jemnie Riddle,

the mother of hig family, Eva, iervin, Floy, Flora, and
Lem; thay are all the members of L.A Riddle's family?

A,- Yea, air,

Q.- Where was Lem Riddle living in 18967

A.,- In Texas,

Qe~ VWhen did he move here?

A,- The same fall we did,

Q.- D.5.Riddle, that is Dumas?



A= Yeg, #ir,
Q- Jennie G, Riddle, Wille i,, Jeunie E,, Martha, Claude D,,
Joe T, and Ruby, are members of hig Tamily?

A,= 1 suvpnose so,

Q.~Vlere was D,8,ikiddle liviag in 18967

k.~ in the Choctaw Nation,

Qo= Vhere?

A..‘- Onn Deloh Riddle's place,

(o= bie ig a citizen?

b,- Yes, sir.

Qe This man D,8,Riddle was renting land fax from Delph Riddle?

A.,~ 1 supvoze he was, |

Qo= Thic man did not claim to own the land he lived on?

A,~- + don't suvvose he did,

Q"- Who is Tinsie?

A.- That is my step-mother,

Q.‘- Rogetta, Nancy, Wall.acel. Marian, Jemnie, Grover, Russell
are vembers of your father's family?

A.~ Une more, '

Q.= That ig all that ie here; these peonle were living in
Texns in 16967

A+ Yes, mir.

Witnesa excused,
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/ Qad

,:‘ on"!
7 Q-“

fhe is living,

Where, |

Down about Durant the last I heard.

Has she any children? ’

Nw, wxkx, Yee, gir.

Is she a party to this suit?

No, fir,

Then .El“l‘en and her children are nol narties to this suit
and have no citizenshiv elaim pendineg so far as you know?

%1 1‘51 I‘ -

< Your father lived until about a year or o a2p?

Yen, sir,
He died in 19027

Yez, sire

Where was your father living when you can first remember

in Texas?

when I csn first remember was in Lamar County,
He owned land there, didn't he? |

'.A.; No, sir, '

‘Q"
o
.
g o

Did he not own the vlace he lived on?
No, sir,
He rented land?

Yes, gir.

e~ Whose place did he rent?

: 3t

Smiley's place.

Q.~ He rented .land and paid rent?

A.-
Qe
ks
Q“.

Yos, alre

How lonz did he live there?

feveral yeare, : :

Then he Wag living when you can first’ remember in Lamar
18
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}County, Texes, on land owned by fmiley, for which he was

. vaying rent and he continued to live there several years?

i v‘.:”YeE; Sir.

1

‘_yq;f‘Did you gp tb the public schools in Texas?

A;¥ No, a2ir, never went to school in Texasn?

.- #here did you  to school?

A,- Never went to school very much; went to school some in
Arkangas,

Q.= VWhen?

:A.' When father lived in Arkansas when I was smell,

;.~ Then your father lived in Arkansas?
A. Yes, sir, ‘
Q:Q liag that before you lived on the place owned by Smdley?v
A,- Yes, sir,
Q.- But you said you lived on Smiley's place when you can
first remember?
A.= No, gir, I did not say that,
Q;- Then when you first rezember you were living in Arkanpas?
A.- Tes, sir’
Q.= "here?
A,- In Pike County,
Qo= How long had yoﬁr father been living in Pike County?
A.~ Vhy, he lived there, I don't remember just how long,
13 or 14 years, ‘
(¢= Then, wrior the removal of your father to the state of
Texas, he lived in Pike County, Arkgnsast
A.- Yes, sire
Q{- Did your father own land in Pike County, Arkansas?
A,- Yes, eire
Q.- Did he buy it?
19,



A,- No, sir, he homesteaded it; hometesded 160 acres.

Q.- here was that located in the County of Pike? .

A,- in the southern part.

Q.- How nuch did he homeatead?

A.- 160 acres.

Q.- He lived on it some 13 or 14 years and sold it and moved
to Texas? '

A.- Not that long?

Q.- How long?

A.- I don't know,

0.~ Several years?

- Ae- A right smart while,

Q.- Then he gold it and moved to Texas?

A,~ 1 don't think he sold it,

Q.- Wuat did he do with it?

A.- Moved away end left it,

Q.- How many years did he live on it?

A~ 1 don't know; I was too young?

Q.- Fiz it ae near as you can, l

A.- % s5aid 13 or 14 years,

Q.- Th‘n your father look up a homegtead and lived on it
13 or 14 years?

A.- Not any longer than that,

Q.~ Then he moved to Texas?

A.- Yen, sir.

Q.- After he ’finished living on Smiley's place; where did he gp?

A,- He came here?

Qo= That brougit him up to 1898; that was after he had been
admitted by Judge Clayton?

A.- 1 don't kunow,

| 20,



. Mr,

Qo= Vhat ig their nationality? And what is yours?

A.- ¥Why, I have always been taught that I wag a Choctaw Indian,

Qe= From whom do you get your Choctaw Blood, your father or |
mother?

Ao= From my father,

Qo= Was your mother an Inii-n or white woman?

t.- No, pir, she was a white womsn,

Q.- Were all your father's wives white women ?

A.- All White,

Qs~ How much Choctaw Blood have you?

A.- Wy, I claim one sixteenth myself,

Q.- How much 4id your father claim?

ﬁ.-fOné eigﬁth.

Q.- How long‘do'you know your family has claimed to be Choctaw

 Inﬂiana?

/ Ay~ Bver gince 1 wag large enough to hear them talk,

( P
Q.- Where were you born?

A,- In Texas.
./ Q.= Where did your father die?

A.- Caddo, Indian Territory,

| Q.- Where do your brothers and sisters live?

- A,- Why they all live ---

Q;«ntht Nation do they live in?

/' 'A,= Chootaw Nation,

Crossg Examination,

Cornish;

Qe= You were born in Texas, you say?

A,- Yee, sir,

'Qu~ How old are you?

A~ 27,
| 14,



Qn“
A""'
Qo"

YWhen did you remove to the Choctaw Nation?

In 1897, 1 guess.

That ig the time }3.11 of thewe people removed; the entire
family moved here then?

Yes, sir,

You lived in Texas before that?

A,- Yen, gir,

A."
Qo’

How wany brothers eand sisters did your father have?
He had 11,
Name them,

A,~- Lemiel, Dumes, Tumer, Tisha, Londsa, Wineie; that id all,

Ao=
&l
e ™
A...

-
.

AQ-

Qo“
A..

I know two more brothers that died in Alabamn, Mack and
Botis, 5
That is only eight; you spoke of 11,
I don't know them, sir. '
You don't know their names?
No, sir,
Are they living or dead?
I don't know,
Thon you say that your Pather had 11 brothers and sisters?
1l can nave one nore, Ellen,
Tou say your father hed 11 brothers and sisters?
No, sir, I did not say ke did,
There were 11 in the family including your father?
I don't remember sayinz it,
How many brothers and sisters did your father have?
I have named all I know,
Are there any he had vhose names you don't now remenber?
I don't know,
| 15,



Q.- Are these the only ones you have heard of?

A,- Tes, eir,

Q.= Lemuel and Dumas are parties to this suit?

A,- Tes, s=ir,

Q.- s Tumer dead or living?

A,- Living,

Ny~ Where¥

A, Pocahontas,

(o= Hame in this suit?

L.~ Yes, sir,

Ge= Are hig chil lren in this suit?

A.- No, eir, not his children; he did not have any when
this suit was brought,

Q.- Ig Tisha living?

A.- No, sir.

Q.- Did she have any children before she died?

A,- Nm, =iz Yes, gir, S

Q.« Where are her children now living?

A.,- I cannot tell you,

Q.- there were ﬁhey'thé last time you heard of them?

A,- Herbert City,

(e~ Texas? |

A.~ Teg, sir.

Qe~ Not in thg Territory?

A, No, eir.

.~ They nevér claimed to be Choctaw Indisns in this case

so far as you know?

A,- No, eir,

Q.= Is Londa living?

A,- No, sir, e =



Q.- Have any children?

A,- Yea, sire

Q.- Where a,m’ they living?

A.- In the Chickagaw Nation,

Q.= Then the de%geﬂdmts of your father's gister Londa, are
not parties this suit and have not claimed citizenghip
go far as you know?

A,~ Not that I know of.

Q,~ s Vincie living?

L.~ les, sire

(s~ Hag she any children?

A.- One,

Q.-Were is she and her child living?

A,- The lagt 1 heard in the Chickasew HNation,

Q.;— Are they ég.rties to this suit? '

A,- No, sir,

Q.- Then Wincie and her child have no claim pending so far as
you know. ‘

A,-They have & cleim vending or iid have,

Q.- Where?

A.- I don't knows

Q.- They are not m thisj guit?

A~ No, sir,

Qu- ls Hack living?

A..- No, sir,

Q- Did he leave any children?

A.- No, gmir,

Q.- liow about Bottis?

A.~ He ig dead and had no children,

Q.- How about Ellen?

17,



Me, Pherren,
' .= You don't know the exact distance?
A,- No, sir,
Judge Adazs; ‘
Qo= When was the first time you knew this man Hemwton Riddle?
A.- In 1888,
Q,Q You say he was then living in De Kalb County, Alsbara?
Le- Yes, sir,
C4= On ook out Mountain, ?
A~ it was risht about the line of De Kalb County, I don't
kuow whether they had changed the line then or not. Look
N g R gl R L L R —
A= Yeé. gir,
* Qo= You know that?
A~ YTes, sr.
| Q.- How far'éas he liviﬁg from the Tennessee line?
j A,- VWell it wag 57 miles frow Chattanooga,
| Qe~ How far would that be from the Tennessee Line? How far
wag it from where this man lived to the Tennessee Line,
Ay- %ell, Tennessee, Georgia and Alabama corner up there right
i at Send liountain, near Trenton Ga, I supnose it would be

35 mileg from the corner,

i Q.= That would make this man live at least 30 miles from the

Tennessee Lineg
A, Yes, mir,

Witness excuged,



Melvin Riddle,_

8 witness called on behalf of the Plaintiffs, being duly
sworn, testified as follows;-- :

Mr, Mc Phorren,
Q.- 8tate your neme?
L,~- ¥elvin Gsem Riddle,
Ue= What is your age? |
A,~- 27,
.~ ¥here 1o you reside?
A,- Caddo,
Qe~ Who wag your father?
A.- 8,B,Eiddle,
Qo= Is £,B.,Riddle living or dead?
A,- Dead,
Qo= When did he die?
A.~ August '92, (This is what he snid, subsequently it developed
he meant '02,)
(Qs= Yas he a married man?
A,- Yes, sir,
(o= What was his wife's name?
A,- Tingey hiddle,
Qe+ 1 she living?
A.- Yes, sir,
Q.- Is Tinsey Ridile your mother, or step-mother?
A,~- Sten-mother,
Q.- How many times was your father married?
A.- Three times,
Q.- Did he have three mets of children?

A“ Yeﬁg Si-r.
: 12,



0.~ ‘hat wag the first wife's nane?

A.~ Samanthn?

- Q,- Wag she your mother?

.~ les, dgr,

0,= How many ehildren did your father have by Samantha?

\,- Five, '

Qo= ﬁhatvare their nomeg?

A.- The oldest one ig Eva, Josie Lee, Polly, myself and
camantha is the younsmest one; she was nared after her
mother,

Qo= Vho was his second wife?

A~ Martha Riddle,

Q.- Did he have children by Martha?

:.Q Yes, sir,

Q.- How many ?

A.Q Pour,

Q.~ What ﬁre their names; are they living?

A,- Yer, sir, a1l but one. |

N« Name those ﬁhqt are 1i§ing.

A,- Nancy, Wallace and Marion,

Q,~ Hig first snd second wiveé are dend, are they?

A,- Yes, air, |

Q.- Did he have ony children by Tinsey, his last wife?

.~ Yes, dmr,

Q.- Ie she still livingz?

A,- Yes, gir.

Q,~ What are har children's names?

A,- Jinny, or Virginia, Grover, Russell and Sam'l B,

Q,~ That is the youngest?

A.~ Yes, sir.
v 13,



A, No, Alabame, the adjoining county,
Q.- Your understanding was that Hamoton Riddle, a blackemith,
4 who had a shop five mileg from where you lived, came to
De Kalb County from Cherokee County?
A,- Yes, dir,
Q.~ Which W&Y’ was Cherokee County from De Kalb County,
A,- South,
Q.- It is bn the Qeorgia Line also?
A.- Yes, sir,
Q.‘- How long had they lived in Cherokee County?
A,- 1 don't know,
Q.- The only Imow'},ed,.‘j;e you have of this man personally was in
| De Kalb County, which wag in the old Creek Nation?
A,- Yos, dr,
Q.- And your information was he came from Cherokee County?
A.'-« Yes, sir,
Q.'- Have you any information as to where they lived before
they went to Cherokee County?
A,- No, oir,
Q.- Now, Mr, Walker, this men Riddle died in 1861, you say?
A,- Yea, air, :
Q.- Then you lmew him three years?
A,~ Yes, sir,
Q.- He wag a blachsmith during that time?
A..- Yes, ar,
Q.- What became of his family after he died?
A.‘- They lived there at the same place until 1871, vhen the
~ widow brought the children to Texas,
Q.- They lived there until 1871, when the widow took the children
and moved to Texag?
8.,
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A,~- Yeg, sir; one or two of the children came in 1870, One
~ son and one daughter; they were married, ' |
Q‘.‘- What have you heard this old man say abojut being a Choctaw
. Indian,
A,- Well, sir. he just t-ld me there in the ghop he was a
, ~ Choctaw In;:iian.
Q Did you ever see any other Choctaw Indiang in that cauntry?
A No. gir,
| _;Q - If -he wags a Choctew Indien, he was the only Choctaw Indian
| you ever gaw in that part of the country?
/Ao~ Tes, sir,
, Q.- How Wag it he did not tell you vhere he came from?
4 I don't kuow, ,
Q.- Did he tell you that he came from ¥ Cherokee County?
A+ No, air,
Q.- Judging from his appearance, and assuming he had indian
Blood, you could not tell him from any other Indian; if he
had Indian blood, you could not tell whethor he was a Choctaw
/ Chickasaw, Cherokee or Creek?
‘A.«r I never had saw any Indians at all.
Q.= If you had just seen this man, and he had Indian Blood,
4 you could not tell the difference between Cherokee, Creek
/o Choctaw?
A.- No, sir.
Q.",-F" Who did &cu ever hear say he was a Choctaw?
A.= I don't recollect,
Q.:wf, Neme the first msm' you ever heard gay he was a Choctaw
|  Indien,
A,,; I could not do that, bBeause I don't recollect that: I
‘; don't know that I ever heard anybody call him a Choctaw;
9.



they called him Indian,
(.~ Let us sec if you can find one man who called him a
' Chocta,w Indian, =0 far as you know, who he wag, where
and vhen he seid it and all about it?
A, No, mir, I could not-’ :
Q..- Then you are wisble to name a single man wio said he was
" & Chootaw Indian? '
A,- No, sir, they just said he was an Indian,
Q.'- How could you make the statement a while a,'o that he was
 a Choctaw Indian? |
Ay- Did 1 say he wag a Choctaw?
Q.- Did you mean to say he wag a Choolaw,
A, - I meant to say he wag Indian, ‘ i
Q.- Then you did not mean to say he Was mm as & Choctaw?
A.,- No, he was regarded as an Indian and they claimed to be of

ifr, Mc Pherren;

Judge

Q.- You do gtate he was generally recognized asg an Indian and
he claimed himself to be a Chocbaw?
A,- You, gir,

Q.‘~ The peopl‘e did not know what he was but thmigjlt he was Indian

Ae- f%, gir,

Foétas

Q.- Don't you kaow that the north eastern corner of Alabama is

. more than a hundred miles from the Hiasiaaippi Lire?

A~ Itmay be; it is only 96 miles from where I lived to Birming-
ham, and that is getting pretty close to Eﬁiﬁaaisaip")i.

Qe~ I am talking about right straight across to :Jisssmsimi;
ddrectly west on the same line ag De Kalb County, clear a-
cross the State?

A= Of course, I cannot tell the distance amtly.
: Lt would be somewhere in there,

16/
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8.~ They were gatisfied he was an Indien; the people all around
there generally took him for an Indian.

Judggs Adame ;

Qo= Vhat sort of an Indian?

A.- Choctaw, that is what he claimed to be.

Qo= "hat were hig features? '

A.- Dark swarthy complected; black hair and black eyes,

Pherren; .

Q.~ Describe his appearance,

A.- Black hair, and black beard, a very little beard on the
end of his ching little burnsides; a little mustache;
and full cheek bones* »

Qo= ou have seen Choctaw Indians?

A.- Yes, sir, |

Q.- Wag his appearance that of a Choctaw Indian?

A,~- Yes, sir; he resembled them very much to me.

"= Was his wife an Indien womsn or a whitmroam‘? »

A.I-I believe she was a vhite women, nothing was ever ;aid about

A, | |
Q.= About how much Choctaw Blood did Mr, Hampton Riddle look
~ like he had? |
- He looked like it might be at leasgt one fourth

0.~ He looked like at least a cuarter blood?

A= IM' slr:

Q.~ liere you acquainted with the families of §,B,Riddle, J,T,
Riddle and 1.A, Riddle? |

A.- Wiell, I have seen two of their families, the others were

~ young when they left that country; some of them left
in 1870, the married ones, end in 1871 they all left the
country and 1 never geen but one since,
5.



A,- (Con) Saw lLemiel in Texas in 1887,
Q.- Do ymax you know whether §,B,Riddle is living or dead,
- They told me he is dead. :

Cross Examination.

My, Oomiah,
Q.- Your name is R, M,Walker?
A.~ Yes, sir,

Q.- What ie y‘mzr aze?

A.~ Sixty four in June, if I live to see it, I wag born in
18407

Q.- You were born in Alabama?

A,~- Yes, eir,

Q Vhat county?

- De Kalb,

Q.= That is 'in the north eastern psrt of the Btate, is it a

~ corner county?

Le- Yes, gir, It joins Georsmis,

Q.- It joine Tennessee on the north and Georgia on the enst?

A.- Yes, sir, it is o middle county,

Q.; You were born in 1841, were you?

A.- In 1840,

Q.- Now, how old were you when you left DeKalb County?

Ao~ I left there in 1866,

Q You grew to manhood there ?

A.- Yes, gmr,

Q.‘-v Then moved to Texas?

A.H- Yos, eir. Lived there all the time until 1 left; I oot
on the train within two hundred feet of where I was borm,
vhen I went to Texas,
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Qe

A.‘-
Qu"’

What Indian 1and was De Kalb County inj what Indien land
was it carved out of ?

I think it was the Creek Nation,

It is your undergtanding the Creek Nation was in South-
ern Tennessee and North Eastern Alabama ?

Yes, =ir, it was the Creek Nation when my father moved
there in 1829; he helved to move the Creeks from that
country; I have heard him tell about it; 1 was not born
then; I only know what I wag taught,

The Cherokee Nation wss in Northern and Western Georzia?
Yes, sir., I think so. '

You understand that to be the fact?

Yes, sir,

Tou have seen Creek Indisns yourself?

No, they left there before I was born,

Did you ever see any Cherokees ?

No, sir, they had left; there was some Indians down in
the Southern vart of Alabama,

You first apt scquainted with these Riddles in 1858, you
say?

58,

This man Hampton Riddle wes a blackeuith?

Ac‘ Yaﬁg Eir-

QQ"'

Q-
Ao=
Q.-
Aev
Q.-

How far was his shop from where you were born and raised?
Five miles,
How is it you did not know him earliex than that?
He came in there,
Vhere did he come from?
I think Cherokee County,
Cherokee County, Georgia?
Te



R, M, Walker,
a witness introduced by the Plaintiffs, being uly sworn testified
as follows;
Pherren;
G.- Your nome is R, M, Walker?
A,- Yes, gir,
Q.- What is your aze?
A.- B Sixty four in June, if I live to see it.
©,- Where do you re=ile? :
A,- Southern lexas, Harris County,
0,- In Harrig County?
A,- Yes, sir, ‘
(s~ How long have you lived in Texas ?
A.- Eighteen years the last day of this month,
Q.~ Where did you come from to Texas?
A,- Alabama, ‘
Q.- What part of Alabama?
A,- North e-stern padt,
Q.- What county?
A.- De Kalb County,
Q.- How long hed you lived in Alsbema?
A,- 45 years,
Q.’- Where did you go from to Alabama?
A.- I was born and raised there.
Q.- In De Kalb County? '
e Yes, sir,
Q.= Vere you acquainted in Alsbama with a man by the name of
 Riddle?
A.- Yes, sir;,
Q.- What was his first name?
2,



A,- Hampton,

Q.= Vhere did he live?

A.- On Look Out Mountain,

Q.- In Alabama? ‘

A.~ Yes, gir, five miles from where 1 lived.

Q.~ How far was that from the Line between Mississippi and
| Alabara? |

A.- Vell, I guess it wos a hundred miles,

Q.- When did you know Happton Riddle? '

A.- I first gpt acquainted with him in March 1868, Went to
ks shop to get some work done; he was a blackainith.

Q.~ How long did you know him? ’

A,- Until he died in 1861.

Qu- Did you know his family?

A.- Yes, dr,

Q.- Was he married man?

A.- Yes, sir, hod a vife and ten ckildren.

Q.- Koow any of hig children?

A.- Knowed them all’,

Q“- What were their names.

A.- The oldest one was K&c’k. Barthel, S8.,B,, D.S.

Q.- That ig Dumas? '

A,- Yes, pir. He was the youngest one; he was small,

R X S '

A.- Yes, sir,

* Mr, Cornisghj : : :
; We object to that question; i4 is grosesly leading,

lir, McPherren;
I was just refreshing his memory.

Judee Adoms;
You agked him if he knew the children and he gaid yes,

and you agked him if he lnew the names and he was proceeding
3.



to give them,
Q.~ Have you seen any of his children here in the iIndian Ter-

ritory?

- Yeg, gir.
Q In the Choctaw Nation?
A,- Yes, dx‘.
Q.- What ems.

Ao~ D,8, and Lemiel,
Q.'- Whet are Lemiel's initials?
- I don't know; that is the way I lmav him.
Q Where do they live?
A,- At Caddo,
Q.- Were they the mame people that you knew in Alabama?
- The same ones, .
Q.- Who was their father?
A.- Hamton Riddle,
Q.- What was Hampton Riddle's nationality,
A.- Vhy, he was a {armer, ;
Q.- What was his nationality?
A.'.. Well, sir, he told me he was a Choctaw Indian,
lir, Cornish; i
We object to that as befi%coamtent both by way of hear
say and in the nature of a self gerving declaration and we
agk that it be ruled out,

- Mr, Mo Pherren;
I think it is competent as showing that this man alwoys

claimed to be a lhoctaw?

Judge Adams; :
Let it go in and we will gee what is in it.

Mr. lic Pherren; :
O.- Whal nationality was Hammton recosized as being smong the

neople with whom he lived?



Was he 4 eltizen? A No,sir.

Did he hay & +the land legsed from some eltizen® A Yes ,ulr,
You sub=leased from him? A Yes sir,

You made a crop on that iand® A Yes,sir,

Pa'd this man rent? A Yes,nir,

Where did vou move the next vear? A Near Oakland, in the
Chiciagaw Fation.

How long di¢ vou continue 4o rent land and pay rent on 1t?

A T continued until I was admitted hy the aeourt %o rent land,
How long afiter vour agnission by ke court before vou got some
land? A I think 1t was the swe wyear or the next year.

How did you got that land®? A I pettled 1¢,

Fow vou spplied to the Dawes Cormission &n 18962 A I firet ape
plied to the Couneil, :

They d1d rot take anv action? A Thev never took any aetioi,
You then spplisd to ke Dawes Cormiission in 18962 4 Yes, sir,
And were admitted or rejected? A Rejoectied I guipose,

Then vou aprealed to the court? A YNa,sir,

You did not claim that yvour name was on any of the tribel rolls?
A Yo,sir,

You dicé not claim that the nane of your father was on anv %rihal
roll? A Fo,slr; I did not clalm that ny fathsr was,

The statenents that vou have made set forth fully all that yvou
know shout vour cage? A Ves; I have about staierd all I know,

O ODHODHDO OO O O DODOOHO

)‘.o

My, vePherrei,

When this case was befors the sourt, the United Dtates Court,
why the record as 1t esurie from the Dawes Coraaigs lon was destroved
in the office of Stewart & Cordon,I helieve @ unill now that
they had supplied the record, I think the Janiftor burned %iem
up, several were destroved throupk mistake and I find that In &
thie cagie the ragord has not heon surplisd. They kad ot that
time in their popsession copies of the testimony in Lhis
cage that war belore the Dawes Cormlsslon. A8 I understand it
thege copieas are now Iln the harmds of the attornevs for the
Fations., Wow I would like to ask the permiss jon of the courd
that thege coples he taken and considered asevidence,

Judge Adams?

Had vou no% first beiter make proof that they are destroyaed
and thut asarch has hean made,

Mr, »mnsfield:

I don't know anything about 1t; X don't aven know that we
kavs thess coples,

Mr, ¥oPusrran,

I dasires to fils a motion for furthar $ime in this case
One of the appliecants in this case, J, T + Rlddle is slck and une
able %o he here and the other witness rs. Cumninghan lives
way down in Texas and %.er did noet have time Lo gel har here,
I will ark that the sane order be rmacde in this case as in the
case Just rreceding. I think my elisnts couléd get Lhem here
gome time helfore the 2lst.
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¥re Mansfielid:

I denire to snter an objisction %o all of the tagtineny of
De B¢ Riddie which attenpis Lo establisk the racial status of
his Tather by hearsay tegtimory; or the raelal sntatus of his
groandfath~f by such hearsay iestinmonyv,

(The court gives the anplicants until the 21st day of
Dagepber 1903, for the purpose »f producing such oiher
witnasses in their behal® as they may desire.y
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In the Choctaw and Chickagaw Citizenshio Court,
Sitbting at South Mc Alester, I,T., Jan, 26, 1004,

—-o--

8.B.Riddle, et al,
ceVR-- No.'lOB.'
The C,& C, Nations,

wibie
Present and preeiding the Hous, Spencer B, Adams, Chief
Judge, Valter L, Weaver and Henry £, Foote, Associsie Judgew,
of said Court-'
e
Chas, E.:McPherr@n and T.N.Foster, Attorneye for Plaintiffe,
Mnnsfield; Meiurray & Cornieh, for Deferdanta,
eyt
Thie day this coume coming on further to be heard the
following nroceedinog were had towit;

Pherren, _ ‘ :
This iz the case in which ny client failed to get his

vitnesses here within the time fixed by the Court; we have
sowe witnesses here nov and what wehave will be 21l that we
will offer in this case, and I will agk permission of the Court

to introduce it now,

Judge Adams;

Very well, gir,



BEWORE THR CHOOTAW AYD CHICKASAW CITIZENSHIP COURTSITTING AT
SOUTH MC ALESTER, INDIAN TERRITORY, DRCEMRFR TFRM 1903,

Decemher 5, 1504,
8. B, Riddl”. mt ﬂ.ln.
Ve

Choctaw & Chickassw ¥Wations,

ALl Judges present.

_MePrerren Tor the plaintiffs.

e

Mansfield, Me¥urray & Cornish for the defendant s,

This cause coming on to he kheard on this day the following
proceeding ¢ were had:

Ky, VMePuerren:

I offer the transeript containing the deposition of L, A,
Riddle, S8, B. Rlddle and D, S, Riddle, J. T, Riddle and P,¥,
Cu ningham,

Mr., Vangfil«ld:?

The Choctaw srd Chickas:aw Mations object to tue introduction
of the depositions just referred to on the ground that the sanme
are a part of a void proceeding Bad in the United States Court
to which both the Choctaw and Chickasaw Nations should have
been parties and to which only one Nation was made a party amd
upén the further ground that under the law the United States
Court haé no power to try sald cause de novo and tuerefore no
power to cause sald depositions to he taken and Lo bhe received
as evidernce in sald cnuse, The Choctaw and Chickasaw Nationg
further object wpon the ground that the matter contained in
sald depositions lg irrelevant and Lrmaterial.

- The Choetuw and Chickasaw Nations object to the Inftroduction
of the affidavits of Po H. C. Curanlngham and Harriet €, Cunning=
ham offered with the recerd in thle case because the same
are ex parte affidavits taken before a Notary Publie without
notiee to the Fations and therefore camnot he considered as
evidence in this case, Yor ‘he Informatlon of thecourt I will
gtate that these last two appear to he merely the statenments
of witnesses taken he "ore a nOtary Publie in the state of Texas
and filed in the United Siates Court,

We also object to the introductlon of all of these pajers
on the groud that it kas not bean shown that witness who made
the affidavits and gave the depsotions are dead.

De 8. Riddle, called as a witness after bheling duly sworn testi-
fied, as Tollows:

Direect examination hy ¥r, YePharren

9 What is your name? A D, 8, Riddle,
Q@ Vhat is your age? A I am nearly forty-nine,
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What {s your clitizenskip, are rou a c¢itiz=n of the Choctaw
Hatiorn? A Yep,sir.

How lonx have vou repided in she Choctaw Natlon? A About
2w 12 yewrseashout betwsen 10 or 16 wyears in tke Territory but
not all ihe time in the Choctaw Hation,

Whers did you reside befors {hgt? A In the Chleckasaw Natlon,
Wheres were vou bern? A In Alabama,

wroush whom do you claim your Choctaw blood? A My fatger,
What was »our father's nane? A James Hamnton Riddle,

Whers did ke live? A He lived in Mixxismx Alabharia,

Did he aver live in Misslssipoi? A Yes,sir,

¥hen dld he die? A About sixtyveonea I reckon, rigkt at the
first of the Civil War.

Fow muck Choctaw hload d3¢ vour fathar have? A pe elainmed
Orie=quarier,

How much Choctaw hlood <o you claim? A I elaim oneeelighih,
Have vou any brotkerg? A Yes,sir,

What are thedr nﬂ;ﬁlﬁ'ﬂ? A Ja Ta’ .‘3,, A-,n’ and T, A.

Where do0 these brothers live? A Caddo and Bochlto in the
Chocotaw Nation.

Ars vou married? A VYes,slr,

What i yvour wife's name? A Jennie Gaines,

Jernie calines Riddle? A ¥No, just Jernie

Gaines was her mdlden name? A Yes sir,

Is =we & Choctsr or white woman? A She claims to he a white
woman, I recikon shke is part Chickasaw but she don't elaim 19,
Are vou all lawfully morrisd? A wves,sir,

Have vou any children? A Yes,snir,

What are the r names? A The oldest ore is Willie X,, Jemnie E.,
and Vartha, Claud, Joe and Ruby,

I vour hrothep J. T, marri-d? A Vesg sir.

Do you know the name of his wifle? A Yep ,sir.

Is she a white woman or a Choctaw? A She is a Chootaw Indisan,.
What was kher malden name? A Cardoer,

What was her mother's name? A Moore,

Is your bhrother L. A, Riddle marriod? A Yes,sir,

I his wife a white womsn or a Choetaw? A She i8 a white @onan.
What 1s her name? A Jennis,

Has he children? A Yes,sir,

Can vou nam# them 9 A I guess I can, the oldest one is
Ebhie, Marvin, Flove ané Movd, theyr are twing and Plam,

The othar 8. ﬁ. Riddlie is dem&’? A Was; he is dead,

You are the ldentical 8. B. Riddle that was admitied®? A Yes,sir,
By the United States Court as a citizen of the Choctaw Nation
together with your brothers S. By L. Asy and J, T, Riddle? A
Yes ,uir,

And thealr ehildren; ware vour father and mother lawfully mare-
ried? A Yes} I surnose so0.

Did they live torsther as man and wife? A Ves,sir,

Is your mother dead® A Yes,sir,

How long hawve vou elaimed %o he a Choctyw Indian; kow long
have you known yow were a Chootaw? A All my life, ever since
I can remember I was thought that,

When did vou move t0 the Choctaw Nation with the intention of
residing here as a citizen? A It has hean fifteen or sixteen
years, I first went %o the Chickasaw ¥atlon,
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Cross examination hy Mr, Mamfierld

You eclsim to he a descendant OFf whorm ¥r, Riddla? A Mampiton
Riddle,

That was your fath=r? A Yes,sir,

You eolnim vour Choctaw blood through vour father? A ves ,nir,
Thon did »our father eini« his Choetaw hlood throush? A1
eould not tell woul I don't know-~1 don't remmmber,

Is vour Tather living or dead? A Dead, 1
How old were vou when he died? A I was seven vears I believa,

Your Father died wiereaabonts? A In Alahama,

#.ere he lived {heres vag no town; the countyy was not gethledes *
on whaut theyv oaplled Fockout mountalin, he was asapsinated there,
He was killsd during 2k War? A He was killed In the time of

the War hut not in the War,
Did ke llve on Leokout mountain? A Yes,sir.
What was his business® A Ye was & snith and wagon worker,
Wae there any villape where he 1ived? AMo,sir,
Di¢ ke kave a blacksmithk shop at *the forks of the road some
gla.oe? A Yesj vou might eall it that, 1t was not in s willage

id he farm anv? A Yes; his hovs farned, '
Did he ovm poms land there? A Yes,usir,
Did he beleng %o either one of the srmies? A Yo,sir,
Your embention is t.at ke was a quarte hlosd Choetaw? A That

is whet he told ne,
Your mother was a white woman® A Yes,sir,.
How long hag your mothor heen dead? ﬁ She dlad I think zome-
wheres shout gaventy=ons or 4$wo? Xk
Haw old were vou then? A I was gonething llke fiftesn yvears
04,
When »our mother (ied? A Yes,alir.
Where ¢id she die? A Why in Texas, in Lemar County.
All of the inTormation that rou have recaived about vour Chogtaw
blood vou elalm to heve reaseived fram vonr father and mother?
A Yeas ,8ir,
Do vou know throusk whom vour father elaimed his Chootaw Hlood?
A Trom hin father, be claimed it from his father, I surpose;

I don't know whether 1t was on his fathoar's side or his mother's
You could »nt state whn he claimed 1t frem? A No,nir; I don't
know but I suppose from his fathar, that what I drawed from the
way they talked,
Whet was his Tather®s nane? A He weni hy two names; some
times Tunek and some {lmaa John,
Who are vou talking abeut salling him Jokn end Jack? A My
Tetha and nether,
Where d4¢ he éle? A I don't know; I supnose in 4the Choctaw
Nation,
Did yvour father have any brothers and sisters? A T surposs
he did, but I never paw nons of fhem,
How when ke dlad in Alsbama vour mother and rourself left and
canme 0 what place? A Ve eame to Texaua, we sfarted to the
Choctaw FMatlon but did not make 1t kere, ske dled hefore ghe
cane hera,
You say you started for the Choctaw Ma8ion? A Yes; my father
was Tixinz to ecome here whan ke diesd,
To what point did you come to Texas? A Part of the way on
water and part of the way on a wagon.
You 1aft Tookont mountain in the ztate of Tennessee hy what
train® A I don't know; ws took the irain there and oame to
Memphis, Ternessee «--Trom there we %ook water and ecame 4o
Skhreveport, Leulsians and from there we oame up Lo Bayou Jeffar-
00,
n vour way %o the Territory? A Yes,sir.
You settled at Jelferson Texas? A No,sir we came from there
to Temar Countly, Texas and atopned there and mwmothar died,
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Your mothsr died thars how long after vou got tLhare? A Just

A srort time,

Yow many chiléren weras ir the family at that time, any older
than vourseif? A Yas,sir,

How many were in the family st that t3ime? A I think ¢ are
were 8ilx children with her.

How 0ld were the children when vour father died and veu all came
ot heve? A T was seven ar alehd vesrs old and twe woerse
younger and the bals noe oldar,

How old was th» oldest one? A I could hard’lv tsll voun,

Wag he = mrown mant A He was dead,

The oldest ona that was with vou? A He was two wears older
tran I was,

You pettiad in Temsar County? A Yes,sir,

Your mother diled there? A Yes,nir.

And vou hove farmed there? A A little while,

You lived in Texas mwntil what year? A It has hasn ahout
fifteen or gixtiesan yeurs ago when she died and we sentterad
and Xk live-d in Texas from place 4o place, until we cume %o
the atieons,

How old a ran weare you when you moved to the Nation ahout
fifteen yoars ago? A I am forty-nine now and 1t has heen aheut
fifteen vears ago,

You were aghout thirty-four yvears ol¢ whan vou moved 4o the
Fation? A Somathing llke that.

You married in Texam? A Yes; T axkidx staved one vears in Texas
after I married,

You lived in Hill Countr quite a while? A 1 was right on the
line o 111 and Bllls Qountlies for four years,

You ware a gitizen of the state of Texas?® A I suppose so,
You axerelsed the rizhis of ecltizenshin? A Yes; I vald
taxes there and workedtia roads,

You voted there? A Yes,slir.

And 43d vou own land in *he giate of Texnmor did vou rent lands
A Mo,rir; Y rented 1land,

You farmed most of the time? A Ver sir.

You lived in H811 County? A No,sir; I don't think 1 lived

in HIWY fountyve-«T¢ was rizh% cloge to the line,

Ni¢ rou know 5 man hy the nane of P, M, Cunninsham in HALL
Oounty, Taxas? A Yes; hut he is in Fllis County,

He did not live in the sams naizhborh od that vou lived? A
UYep; he livad in the sayme houss,

Anw ¥y, Riddie wou remamhsr what vaar vyou caws %0 thae Terris
tory? A No, X naver dld pay any att-ntion to it,

When vou moved to the Tarritory, how dld von go, where from?
A 1 movad from Montagus~ County in a wagon.

You starisd for the Tarritory? A Vea,sir.

Wha* year was that? A I puesa 1t must hkave been about
saventy-one or two, that we 120t Alchana.

I nean from Texas? A 5L868 or nine, somevherss alons there,
what wag vour ohjiect in ecoming in the Territary at that (imae?
A After I nurried I 2% to thinking on this thins and I knew
I had the blood snd I thourht I would come kere and see 17 I
conld =at 1%t,

Sas 17 you ecould got what? A A right here,

What vear wag that® A That was 1868 or 1889; that 4s the
first «ffort that I nade to do anything towards a right,

Thers 412 »ou strike the Territory? A To the Chiek apaw Nation.
What point? A 1% iz up near Ardnore--going Wegt from Ardmore,
to on what s known az Mud COreek,

What did veu do there? A Rented land,

Who from? A A fel low hy th= name of Darling I believe,



